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                                                                                                   ملخص

                              

جٌم للأطفجل المصجبٌن بجضطراب التوحم فً المجتمع من ندجحٌة والعلاقة بٌن المسجحة المعمجرٌة الندممج  الامن أجل 

وندوعٌة حٌجة الأطفجل ذوي الاحتٌجججت الخجصة من ندجحٌة أخرى. ٌتمثل التحمي الذي ٌواجهه المهندمس المعمجري فً خلق بٌئة صحٌة 

الإضجءة.حم بجلمسجحة لتحسٌن الأجواء الماخلٌة والخجرجٌة مثل وممتعة ٌجب أن ٌتبندجهج وفقجً لعلاقة الطفل المصجب بجلتو . 

 .الهمف من هذه المراسة هو ضمجن الراحة البصرٌة للأطفجل المصجبٌن بجلتوحم والتحكم فً استراتٌجٌجت الضوء الطبٌعً

فً البحث لا تقتصر قٌمة الضوء الطبٌعً على ضمجن الراحة البصرٌة ورفجهٌة أطفجلهج. إنده ٌكمن  الواقع،فً 

مؤسسجت.عن كفجءة الطجقة وكذلك التحكم فً استهلاك الطجقة فً ال . 

 الكلمجت المفتجحٌة 

 مستوٌجت الاندجرة الضوئٌة.،القسجم المراسٌة ،الراحة البصرٌة  ،الاضجءة الطبٌعٌة  ، اممج  ، اطفجل التوحم

tceEocE 

 

 

Abstract: 

For a good integration of children with autistic disorder in society on the one hand and the 

relationship between architectural space and the quality of life of children with special needs 

on the other hand. The challenge of the architect is to create a healthy and pleasant 

environment that he must adopt according to the relationship of the autistic child with the 

space to improve the interior and exterior ambiences such as the lighting ambience. 

The objective of this study is the guarantee of visual comfort of autistic children and the 

control of natural light strategies. 

Indeed, the value of natural light is not limited to the guarantee of visual comfort and the 

well-being of its children. It lies in the search for energy efficiency as well as the control of 

energy consumption in equipment. 
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